PRACOVNÍ LIST – PŘÍDAVNÁ JMÉNA

1. Doplň koncovky přídavných jmen přivlastňovacích. Všimni si, kdy se přídavná jména přivlastňovací píší velkým písmenem:
Martinov _ vtipy, tátov _ bratři, babiččin _ buchty, Martinov _ přátelé,hercov _ role, Erbenov _ pohádky, Sukov _ housle, Jindrov _ kolo,Milanov _ rodiče, sousedov _ včely, řidičov _ doklady, tetin _ šperky,malířov _ plátna, Karlov _ paměti, lyžařov _ rukavice, kovářov _ podkovy

2. Od podstatných jmen utvoř přídavná jména přivlastňovací – pozor na velká písmena:
Jirka -_____________________ kamarád -______________________Zbyněk - __________________ pokladník - ____________________sportovec - ________________ Vochomůrka - __________________ Mirka – ___________________ Asta - _________________________ umělec – __________________ Vlasta - ________________________

3. Vyjádřete přídavným a podstatným jménem:
vůz pro rodinu-_____________________________
ohrada z prken-______________________________
noviny vycházející ráno-_______________________
čas pro oddech-______________________________
člověk bez viny-______________________________
ocet z vína-_________________________________
plán stanovený na den-________________________
stavby z kamene-_____________________________
vlasy černé jako peří havrana-___________________
výlet na celý den-_____________________________
tuk získaný z rostlin-___________________________
miminko bez zubů-______________________________
místo nejvíce na jihu-__________________________
rady, které mají velkou cenu-________________
léčba bez účinku-______________________________
mládě slona-__________________________________

5. Doplň i/y:
V zahradě zněl vesel- kos- zpěv. U vody nás obtěžovali drz- komáři. Nesnáším ryb- tuk, i když je zdrav-. Sousedov- kočky nemám příliš v lásce. Strýčkov- psi se účastní soutěží. Dědeček se stará o několik včel-ch úlů, dědečkov- včely se u něj mají dobře. S neznám-m- dětmi si nehrála. Maminka uvařila hověz- polévku s játrov-mi knedlíčky. Drav- ptáci jsou většinou chráněni. Mnoz- lidé jsou často hrub- na své blízké. Mám rád Haškov- povídky. Milanov- rodiče jsou mil- a každý rok nás zvou na svou horskou chatu, proto mám Milanov- rodiče rád.
6. Doplň do vět přídavná jména ve 2. stupni, popř. ve 3. stupni.
V létě jsou____________(krátký) noci než v zimě. Sestra je ___________ (vysoký) než já, i když je ______________(mladý). Vždycky jsem byla _____________ (malý) z celé rodiny. Potřebuji už _____________ (dobrý) počítač. Nebylo to úplně ______________(špatný) .U moře je _______________(vlhký) vzduch než ve vnitrozemí, kde je ______________(suchý) podnebí. Silnice byla _____________(úzký) než jsem předpokládala. Dnes mi to připadalo __________(snadný) než minule. Ve stáří jsou naše kosti___________(křehké) než v mládí. Jsem čím dál tím_____________(hluchý). Zvolili jsme to_______________(jednoduché) řešení ze všech.
7. Rozliš podstatná jména a přídavná jména přivlastňovací. Doplň i/y:
Pozval Janov- bratry, mluvil o Janov-, pověst o Krokov-, Krokov- dcer-, Erbenov- princové, četl o Erbenov-, měl rád Drdov- čerty, kosti pro Karlov- psy, zajdi ke Karlov-, čekal na Kamilov- kamarády, omluvil se Kamilov-, pohádka o Bajajov-, Bajajov- vlastnosti, Drdov- čerti, holubi vrkají na sousedov- husy
